
Trampestier på Orø 
Opfølgning på mail fra Marianne Klug-Andersen fra Trampestigruppen på Orø -  https://oroelokalforum.dk/foreningen/underudvalg-og-

arbejdsgrupper/trampestiudvalget-oroe/ 

Udfordring (Trampestigruppen) Konsekvens Trampestigruppens 
forslag 

Holbæk Kommunes respons Næste skridt 

Driften har ikke slået stier på aftalt tidspunkt.  Frusteret 
trampestikorps, der har 
arbejdet med at gøre 
stierne klar til slåning 

Driften holder aftaler 
eller udlicitere slåningen 
til lokal på Orø.  
 

Aftale med driften - Camilla og Michael 
Nybo (afklaring venter) 

 

Stier slås ikke i tide og bliver 
ufremkommelige 

Folk går 
uhensigtsmæssige veje 
til gene for lodsejere 

Driften holder aftaler 
eller udlicitere slåningen 
til lokal på Orø.  
 
 

Aftale med driften - Camilla og Michael 
Nybo.  
 
Lodsejere/lokale må gerne slå stierne 
hyppigere, hvis de oplever det 
hensigtsmæssigt.  

 

Der mangler overblik over hvilke stier der 
bliver slået af Holbæk Kommune.  

  Bente vil komme med et kort, der viser 
hvilke stier, driften slår.   

 

Stier i sumpede områder bliver for våde Folk går 
uhensigtsmæssige veje 
til gene for lodsejere 

Holbæk Kommune 
udlægger materiale på 
fugtige stier 

Driftsmæssigt er der ikke ressourcer til 
det, og det er en faglig dårlig løsning, 
der vil krævende løbende påfyldning. 
Anbefalingen er at anlægge træstier, 
Det vil dog koste noget og lodsejere skal 
være med på det. Holbæk Kommune vil 
hjælpe med tilladelser og 
myndighedsbehandling  
(HedeDanmark har lavet det i Maglesø). 
Finansiering skal rejses lokalt. Fælles-
skaber kan spare omkring fundraising.  

 

Stier i sumpede områder er for våde til 
slagleklipper – og bliver ikke slået  

Folk går 
uhensigtsmæssige veje 
til gene for lodsejere 

Holbæk Kommune slår 
stier med buskryddere 

Holbæk Kommune kan kun slå med stor 
maskine. Dvs. skal der bruges 
buskrydder må lokale frivillige gøre det 
– evt. med udstyr fra Grejtraileren.  

 

https://oroelokalforum.dk/foreningen/underudvalg-og-arbejdsgrupper/trampestiudvalget-oroe/
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Udfordring (Trampestigruppen) Konsekvens Trampestigruppens 
forslag 

Holbæk Kommunes respons Næste skridt 

Skiltning og afmærkning af stier er ikke 
tydelig alle steder 

Folk går 
uhensigtsmæssige veje 
til gene for lodsejere 

Trampestiesgruppe har 
mulighed for i 
samarbejde med 
lodsejere / 
grundejerforeninger at 
forbedre mærkningen. 
Holbæk kommune 
leverer skilte og pæle til 
Trampestisgruppen 

Der har været dialog med 
trampestigruppen om dette. Gruppen 
har fået piktogramskilte, som de selv 
skulle sætte op på de steder, hvor der 
var tvivl om, hvad vej, man skulle gå. 

 

Ikke alle stier er medtaget på Holbæk 
Kommunes GIS-kort og Anni har ikke 
mulighed for at sætte dem på.  

Potentialet udnyttes 
ikke 

At Anni igen får 
mulighed for at sætte 
eksisterende stier på 
GIS-kortet. 

Holbæk Kommune sætter kun stier på 
kortet, som er aftalt med lodsejere.  

 

Uklarhed om regler og rammer for 
trampestier 

Usikkerhed     

• Hvor bred/smal må trampesti være?  Holbæk Kommune giver 
afklaring 

Det er der os bekendt ikke regler for. De 
steder Holbæk Kommune slår, bliver det 
så bredt som maskinen er. (alternativt 
må man slå det selv)  

 

• Hvor tæt må trampesti gå på mark 
eller have? 

 Holbæk Kommune giver 
afklaring 

Det findes der, os bekendt, ikke regler 

for.  

 

• Hvilke regler gælder for etablering af 
nye trampestier 

 Holbæk Kommune giver 
afklaring 

Lodsejer skal være indforstået (frivillig 

aftale, fx Spor i Landskabet. Sti kan 

nedlægges igen), hvis det handler om et 

sted, hvor der ikke er blevet gået før. 

“Etablering” vil, når det handler om 

trampestier, gå ud på skiltning og om 

nødvendigt slåning af sporet. 

Det KAN kræve landzonetilladelse. 

Det KAN kræve dispensation fra 

naturbeskyttelsesloven, fredning og 

strandbeskyttelseslinje. 

 



Udfordring (Trampestigruppen) Konsekvens Trampestigruppens 
forslag 

Holbæk Kommunes respons Næste skridt 

For det meste vil det dog ikke kræve 

nogle tilladelser. 

• Hvilke regler gælder for etableringer 
af gangbroer (fugtige områder) 

 Holbæk Kommune giver 
afklaring 

Lodsejer skal være indforstået 

Kræver: 

- Landzonetilladelse 
- Evt. byggetilladelse 
- Evt. disp. fra fredning 
- Evt. disp. fra 

naturbeskyttelsesloven 
- Evt. disp. fra 

strandbeskyttelseslinjen. 
Se også svar ovenfor.  

 

Hvem har ansvar for vedligehold af stier på 
det nye fredede område (forklæde på 
østkysten) 

  Holbæk Kommune har 

vedligeholdelsesforpligtelsen af 

området inkl. stier. Stierne skal derfor 

slås minimum én gang om året. (vi 

håber i praksis at det bliver 2-3 gange).  

 

 

 

Ikke medtaget spørgsmål 

• Hvor kan der være lodsejere, som oplever udfordringer omkring stiens bredde, som kan have indflydelse på brugen af slåmaskine. 

 

Herudover var der ønske om at styrke Kommunikation og formidling af trampestierne:  

• Hvilke hjemmesider skal Orøs trampestier optræde på? (fx Hjertesti er på Hjerteforeningens hjemmeside) 

• Hvilke natur- og vandreapps skal informere om trampestierne? 

• Lav en selvstændig pjece om Orø trampestier 

• Lav nye plancher med kort over stierne, som kan sættes op ude i sti-systemet. 


